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 PROTOKÓŁ NR 14/2012 

Z POSIEDZENIA KOMISJI ROZWOJU GOSPODARCZEGO 

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 10.10.2012 r. W GODZ. 12
00

- 12
55 

 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list 

obecności ( zał. nr 1,2 ). 

Posiedzenie odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy 

ul. Dąbrowskiego 17. 

 

 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

4. Informacja na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

5. Informacja na temat przebiegu żniw na terenie Powiatu Wałeckiego. 

6. Informacja na temat łowiectwa na terenie Powiatu Wałeckiego. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne wnioski i zapytania.     

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

 

 

 

Ad pkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Tadeusz 

Węgrzynowski. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził quorum – obecni  wszyscy Członkowie Komisji. 

 

Wobec powyższego Komisja może podejmować prawomocne decyzje.  
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Ad pkt 3 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 

Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 

 

 

W posiedzeniu Komisji dotyczącym punktu 4, 5 oraz 6 porządku uczestniczył  

Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m. 

 

 

 

Ad pkt 4 

Informacja na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

 

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

Zapytał czy w dalszym ciągu rolnicy zainteresowani są zalesieniem gruntów rolnych? 

 

 

Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m  

Odpowiedział, iż nie zauważył wzrostu zainteresowania rolników zalesieniem gruntów 

rolnych. Dodał, iż powierzchnia gruntów leśnych w Powiecie Wałeckim wynosi 79600 ha, 

(GUS 2011), co stanowi 54,60 % jego całkowitego obszaru. Powiat nadal charakteryzuje się 

najwyższą lesistością w województwie zachodniopomorskim. 

 

 

Janusz Różański 

Zapytał jak układa się współpraca z nadleśnictwami w zakresie pełnienia, powierzonego 

przez Starostę Waleckiego, nadzoru nad gospodarką leśną w lasach niestanowiących 

własności Skarbu Państwa?  

 

 

Tomasz Pachciarz 

Odpowiedział, iż Nadleśnictwa wyraziły zgodę na obniżenie stawki za 1 hektar 

nadzorowanego lasu do 25 zł. Przy czym Starosta Wałecki  zapewnił, iż rok bieżący jest 

ostatnim, w którym powierza nadzór nad gospodarką leśną w lasach niestanowiących 

własności Skarbu Państwa , w drodze porozumienia, jednostkom Lasów Państwowych. Od 

2013 r. powyższy  zostanie wcielony do zakresu zadań Wydziału  Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Leśnictwa w/m. 

 

 

Janusz Różański 

Wyraził zdanie iż błędem byłoby przejęcie nadzoru nad gospodarką leśną w lasach 

niestanowiących własności Skarbu Państwa przez Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Leśnictwa w/m, chociażby z tego względu, iż nadleśnictwa są do powyższego zadania 

przygotowane teoretycznie i jak praktycznie. Ponadto koszta wykonywanego przez 

nadleśnictwa nadzoru nie są wysokie, rzędu 10 tys. zł.  
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Tomasz Pachciarz 

Wyjaśnił, iż dawniej stawka za 1hektar nadzorowanego lasu wynosiła 45 zł, tak więc 

powyższe stanowiło znaczne obciążenie budżetu powiatu. Jednocześnie należy pamiętać,  

że z roku na rok powierzchnia lasów niestanowiących własności Skarbu Państwa nieznacznie 

się powiększa. Następnie dodał, iż porozumienia z nadleśnictwami  dotyczące powierzenia 

sprawowania nadzoru nad lasami niestanowiącymi własności Skarbu Państwa stanowią,  

że nadzór wykonywany jest przez nadleśnictwa do momentu wyczerpania powierzonych na 

ten cel środków finansowych. Całkowity obraz kosztów powierzonego nadzoru będzie 

możliwy do określenia na koniec br. Jak dotąd Nadleśnictwa nie zgłaszały wyczerpania 

środków finansowych. 

 

 

Janusz Różański 

Zwrócił się do Sekretarza Powiatu z prośbą, o przekazanie Zarządowi Powiatu, by rozważył 

możliwość pozostawienia nadzoru nad lasami niestanowiącymi własności Skarbu Państwa 

jednostkom Lasów Państwowych. 

 

 

Zbigniew Wolny – Sekretarz Powiatu  

Oznajmił, iż Zarząd Powiatu rozważa możliwość przejęcia nadzoru nad lasami 

niestanowiącymi własności Skarbu Państwa przez Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 

Leśnictwa w/m, jak i szacuje koszta pozostawienia powyższego jednostkom Lasów 

Państwowych. Dodał, iż jeżeli koszta będą rosły Zarząd Powiatu powierzy nadzór 

Wydziałowi Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m, by je zminimalizować.  

 

 

Wobec braku innych głosów w niniejszym punkcie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Komisja powyższą informację przyjęła jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 5 

Informacja na temat przebiegu żniw na terenie Powiatu Wałeckiego. 

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż w przedmiotowej informacji podano, że nie sprzyjające warunki atmosferyczne 

spowodowały znaczne straty w uprawach ozimych głównie rzepaku ozimego, pszenicy 

ozimej i jęczmienia ozimego. Wobec powyższego zapytał, czy rolnicy wnioskowali  

o odszkodowania z tego tytułu? 

 

 

Jan Matuszewski – Członek Komisji  

Odpowiedział, iż  do Gminy Wiejskiej Wałcz wpłynęło ok. 200 wniosków o szacowanie strat 

w związku z wymarznięciem upraw ozimych. Natomiast łącznie do pozostałych gmin 

powiatu wałeckiego wpłynęło ok. 100 wniosków. Oznajmił, iż warunki zimowania roślin w 
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styczniu i lutym 2012 były bardzo niekorzystne, powodując znaczne straty w uprawach 

ozimych. Większość z poszkodowanych rolników było ubezpieczonych i udało im się 

uzyskać ¼ wartości poniesionych strat od ubezpieczyciela. Ponadto Wojewoda 

Zachodniopomorski powołał komisję klęskową celem szacowania strat. Komisja działała 

przez okres 30 dni na przełomie marca i kwietnia. W ostateczności okazało się, że mimo 

wymrożeń plony ozimin kształtowały się na poziomie roku ubiegłego. Rolnicy liczyli na 

pewne umorzenia III raty podatku, niemniej ze względu na wysokie ceny zbóż powyższych 

nie udzielono.   

 

 

Wiktor Kwaśniewski – Członek Komisji 

Uzupełniając wypowiedź radnego Jana Matuszewskiego poinformował, iż Agencja 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Mirosławcu udzielała poszkodowanym 

rolnikom pomocy de minimis, o którą wnioskowało aż 197 rolników. Agencja wypłacała 100 

zł do 1 hektara przesianej powierzchni upraw ( kiedy rolnik zaorał oziminy i w to miejsce 

posiał rośliny jare). Ogólnie na powyższy cel ARiMR wypłaciła ok. 500 tys. zł. 

 

 

Jan Kaczanowicz – Członek Komisji 

Zapytał jaka jest przyczyna znacznego spadku zasiewu rzepaku?  

 

 

Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m  

Odpowiedział, iż rolnicy są przede wszystkim dobrymi ekonomistami, dlatego też na spadek 

zasiewu rzepaku miała wpływ przede wszystkim jego cena. 

 

 

Następnie członkowie Komisji dyskutowali na temat bezpieczeństwa żywności w zakresie 

prowadzenia badań laboratoryjnych w kierunku oznaczenia poziomu pestycydów w nasionach 

zbóż. Tomasz Pachciarz poinformował, iż powyższe prowadzone są przez Inspekcję 

Nasiennictwa i Ochrony Roślin, Natomiast Państwowa Inspekcja Sanitarna monitoruje 

poziom pestycydów w zbożu składowanym w młynach, stanowiącym surowiec do produkcji 

mąki. 

 

 

Wobec braku innych głosów w niniejszym punkcie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Komisja powyższą informację przyjęła jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 6 

Informacja na temat łowiectwa na terenie Powiatu Wałeckiego. 

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Tadeusz Węgrzynowski Przewodniczący Komisji zapytał czy przedmiotowa informacja 

dotyczy jedynie myślistwa? Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Leśnictwa w/m odpowiedział, iż przedmiotowa informacja przedstawia dane na 
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temat poszczególnych obwodów łowieckich. Następnie poinformował, iż  na podstawie art. 29 

ust 1 pkt. 2 i 3 ustawy z dnia 13 października 1995 r. Prawo łowieckie (Dz.U.05.127.1066), 

Starosta Wałecki w dniu 31 marca 2007 roku na wniosek Polskiego Związku Łowieckiego – 

Zarządu Okręgowego w Pile, podpisał aneksy do umów dzierżawy obwodów łowieckich 

(zawartych 20 maja 1997 roku) z pięcioma kołami Łowieckimi. Zgodnie ze stanowiskiem 

Ministra Środowiska Jana Szyszko w sprawie trybów wydzierżawiania obwodów łowieckich 

przedstawionym w piśmie z dnia 28 lutego 2007 roku (znak: DLOPiK-L-gł-024/15/07/PJ) 

przekazanym do Starostwa Powiatowego w Wałczu przez Departament Ochrony Środowiska 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego pismem z dnia 13 marca 

2007 roku (znak: DOŚ-II-RM-6120/2/07) podpisane aneksy przedłużają o 10 lat okres 

dzierżawy obwodów przez koła łowieckie. 

Tadeusz Węgrzynowski wyraził zdanie, iż łowiectwo oraz wędkarstwo to dziedziny, które 

mogą przyczynić się do rozwoju turystyki w powiecie wałeckim  

Następnie członkowie Komisji dyskutowali na temat kół łowieckich działających na terenie 

powiatu wałeckiego. Jan Matuszewski zwrócił uwagę na niewłaściwe postępowanie jednego  

z kół łowieckich w stosunku do rolników. Komisja poruszyła także temat kłusownictwa. 

Tomasz Pachciarz oznajmił, iż koła łowieckie skutecznie eliminują kłusownictwo. Na 

zakończenie członkowie komisji zwrócili uwagę na fakt, iż w lasach powiatu w ostatnim czasie 

pojawiły się stada wilków. 

 

 

Następnie Komisja dyskutowała na temat problemu błąkających się bezpańskich i zdziczałych 

psów i kotów oraz propozycji rozwiązania powyższego.  

 

 

Wobec braku innych głosów w niniejszym punkcie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Komisja powyższą informację przyjęła jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 7 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu. 

 

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczyła Bogusława Wojdyła –   

p.o Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu w/m. 

 

Zaopiniowano projekty uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 

- wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości 

kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu - Bogusława Wojdyła –   

p.o Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu w/m poinformowała, że zgodnie  

z art. 130a ust. 6 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. - Prawo o ruchu drogowym (Dz.U.  

z 2005 r. Nr 108 poz. 908 ze zm.) - rada powiatu, biorąc pod uwagę konieczność sprawnej 

realizacji zadań, o których mowa w ust. 1 i 2, oraz koszty usuwania i przechowywania 

pojazdów na obszarze danego powiatu, ustala corocznie, w drodze uchwały, wysokość opłat, 

o których mowa w ust. 5c, oraz wysokość kosztów, o których mowa w ust. 2a. Wysokość 

kosztów, o których mowa w ust.2a, nie może być wyższa niż maksymalna kwota opłat za 

usunięcie pojazdu, o których mowa w ust. 6a. Proponowane stawki opłat nie przekraczają 
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maksymalnych wysokości stawek kwotowych opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie, wynikających z obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2012 r. 

w sprawie ogłoszenia obowiązujących w 2013 r. maksymalnych stawek opłat za usunięcie 

pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym (M.P. z 2012 r. poz. 579). 

Proponuje się ustalenie stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie 

według maksymalnych stawek opłat wynikających z obwieszczenia, natomiast stawki kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu proponuje się pozostawić na poziomie z 

2012 r. Jan Kaczanowi członek Komisji zapytał, czy często zachodzi konieczność usuwania i 

przechowywania pojazdu usuniętego z Drogi? Bogusława Wojdyła odpowiedziała twierdząco 

dodając, iż powiat z powyższego tytułu ponosi straty finansowe, gdyż czynności te są dość 

kosztowne, a w przypadku porzucenia auta prowadzone jest postępowanie na drodze sadowej 

- w wyniku głosowania projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie; projekt 

uchwały wraz uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

 

- powierzenia Gminie Mirosławiec prowadzenia zadania publicznego – członek Komisji 

Marek Pawłowski wyraził zdanie, iż w uchwale powinien zostać zawarty zapis wskazujący na 

rok sezonu zimowego, w którym uchwała (porozumienie) obowiązuje. Wicestarosta Jerzy 

Goszczyński poinformował, iż uchwały stanowią upoważnienie do zawarcia porozumień, 

które z kolei co roku są odnawiane. Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas 

zaproponował by Komisja zaopiniowała projekty uchwał dotyczące powierzenia gminom 

prowadzenia zadania publicznego, a w przypadku ewentualnych zmian w jej treści podczas 

XVII sesji Rady Powiatu Zarząd Powiatu zgłosi stosowną autopoprawkę  - w wyniku 

głosowania projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie; 

 

- powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania publicznego - w wyniku głosowania 

projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie; projekt uchwały wraz uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu; 

 

- powierzenia Gminie Człopa prowadzenia zadania publicznego - w wyniku głosowania 

projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie; projekt uchwały wraz uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 8 

Sprawy bieżące. 

 

W przedmiotowym punkcie posiedzenia Komisji głosu nie zabierano. 

 

 

 

Ad pkt 9 

Wolne wnioski i zapytania.  

 

Tadeusz Węgrzynowski Przewodniczący Komisji, w związku ze zbliżającym się Świętem 

Wszystkich Świętych zwrócił uwagę na korki uliczne jakie co roku obserwuje się na  

ul. Nowomiejskiej w Wałczu, prowadzącej do Cmentarza komunalnego na Chrząstkowie. 

Wobec powyższego wyraził zdanie, iż Komisja powinna wnioskować o rozwiązanie 

powyższego problemu poprzez udrożnienie odcinka drogi łączącej ul. Kołobrzeską  

z ul.  Nowomiejską i zapewnienie w ten sposób dodatkowego dojazdu do cmentarza 
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komunalnego na Chrząstkowiu. Członkowie Komisji oznajmili, iż wniosek powinien zostać  

złożony przez Komisję ds. Bezpieczeństwa i Oznakowania na Drogach Publicznych. 

 

Wobec braku innych głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania 

porządku Przewodniczący Komisji o godz. 12
55

 zamknął posiedzenie Komisji. 

  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

Protokołowała: 

  

Inspektor         Przewodniczący Komisji 

Ds. Obsługo Rady Powiatu 

                   Tadeusz Węgrzynowski 

Anna Siwiec                                                                 


